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SOCIJALISTIČKOG SAVEZA RADNOG NARODA OPĆINE SAMOBOR 

8 . MART- simbol revolucionarnih težnja za prava žena 
Kao svake godine tako i ove, naše žene pri

družuju se naprednim ženama cijeloga svijeta u pro
slavi međunarodnog dana žena. 

To je dan, kada se mnoge ženia radnice najviše 
sjećaju teških dana, kada su sudjelujući u štraj
kovima za -vrijeme stare Jugoslavije, tražile ne sa
mo iforuha, rada i bolju plaću, nego i izjednače
nje svoga; položaja i rada s muškarcima. U tim 
danima pomagale su im žene sela, koje su im no
sile hranu za vrijeme štrajkova. 

U NOB-i žene su s puškom u Tuci, a rame 
uz rame s muškarcima tjerale neprijatelja iz naše 
zemlje, i u toj velikoj oslobodilačkoj borbi poka
zale su da imaju pravo na svoje zahtjeve. 

Mnoge žene očekujući S. mart osvježavaju te
ške uspomene terora, progona, patnji, ali i velikog 
slavlja i radosti. 

Upravo radi toga, jer su postigle ravnopravnost 
slavnom i teškom borbom, znaju se radovati i ci
jeniti stečena prava. 

8. mart dočekujemo s radošću zbog ostvare
nih djela, a s obavezom za još niz drugih. 

DA ŽIVI OVAJ VELIKI MEĐUNARODNI 
DAN ŽENA ! 

Skupština društva 
„Naša djeca" 

U prisutnosti oko 120 žena i desetak muška
raca održana je 25. veljače godišnja skupština dru
štva »Naša djeca«, u prostorijama čitaonice Narod
nog doma. — Osvrt na rad u 1956. dao je u iz
vještaju predsjednik društva Ladislav Babić. Iznio 
je, da je rad bio1 bolji nego prijašnjih godina. Odr
žano je 17 sjednica odbora. Rad se uglavnom od
vijao preko Saveza pionira, izviđača i Kazališta lu
taka. — Naročiti uspjeh postignut je organiziranjem 
dječjeg korza., slanjem djece na more preko ferijal
nih ikolonija., proslavom »Dana dječje radosti«, u-
ređenjem igrališta u parku zabavišta itd. 

U disjkusij su sudjelovali: Marija Paar, Darinka 
Malrić, Marijan Gal'ić, Anđela Poljaik-Žokalj, Milica 
Plaar, Ladislav Babić, Alojz Valečić, Stanko Vugri-
nec. Na ikraju je izabran novi Upravna odbor od 
25 članova. 

Uspjela konferencija 
Saveza komunista 

17. veljače održana je u Bregani godišnja kon
ferencija1 članova SK RemOnfcnog zavoda V. P. — 
Po referatima razvila ,se žiiva diskusija. Istaknuto 
je, da politička aktivnost i infcirmirancst o doga
đajima u redovima SK niije bila dovoljna, iako su 
održavani sastanci radi toga. 

Privredne mjere naše zemlje nisu bile negdje 
pravilno! shvaćene, te su kružile po zavodu razne 
parole o cijenama radio1-aparata, o taksama na ši
vaće strojeve! i drugo. Naglašenoi je, da je do sada 
bila slaba aktivnost članova SK u društvenim i ma
sovnim organizacijama Bregane u 1956. god., no da 
se već sada povodom godišnjih skupština pojedinih 
društava aktiviraju članovji SK i dosta ih je birano 
u odbore tih društava. 

Bilo je govoira o potrebi pomoći selu u vezi 
unaprređenja poljoprivrede i aktiviranja Poljoprivred
ne zadruge Lug na poljoprivredne zadatke. Podvu
čeno je da su sekretarijati dobro rađ'.li i rješavali 
niz sitnlih pitanja, ali cjelina članova SK, naročito 
oni koji stanuju izvan Bregane, slabo su ukopčani 
u rad SSRN, zborova birača i drugo. Na kraju iz
vršen je -izbor novog komiteta. 

Akademija u oči 8. marta 
Uoči 8. marta održat će se svečana akademija 

u čast toga dana. Svečana akademija počinje u 18 
sati u dvorani Narodnog doma. 

PREDAVANJE 0 PROBLEMU RADNIH ŽENA 
U SAVREMENOM DRUŠTVU 

5. 111. u okviru Narodnog sveučilišta održat će 
drugarica Milka Kufiin predavanje o problemima 
radnih žena u savremenom životu. 

SINDIKALNA PODRUŽNICA 

TVORNICE »ELEKTRON« — SAMOBOR 
ČESTITA 

s v i m r a d n i m k o l e k t i v i m a 

8. mart Dan žena 
i želi im mnogo uspjeha u radu ! 

P R I V R E D N A P O L I T I K A 

Glavni zadaci petogodišnjeg perspektivnog plana 
Očekuje se da će do sredine ove godine Sa

vezna narodna skupština primiti na razmatranje Pe
togodišnji perspektivni plan razvitka jugoslavenske 
privrede. Ovaj plan se priprema gotovo dvije go
dine. Ali, to je veoma obiman i složen posao. Do 
sada je izrađeno blizu 60 posebnih studija i ana
liza koje sve treba da posluže donošenju perspek
tivnog plana. U prošlom mjesecu, u Saveznoj skup
štini vodile su se diskusije i zauzeti stavovi o vi
še važnih privredno-đruštvenih pitanja. Savezno iz 
vršno vijeće pripremilo je posebne elaborate i a-
nalize o tome. Osim toga, privode se kraju i per
spektivni programi razvitka pojed nih privrednih gra
na, te će i oni biti predmet skupštinske diskusi
je. Sve to treba sidopiti u jednu organsku cjelinu 
—' petogodišnji perspektivni plan privrednog razvit
ka Jugoslavije. 

Dva osnovna cilja treba ostvariti ovom politi
kom. Prvo, da poveća Lčnu potrošnju stanovništva 
i podigne i (Stabilizira na višem nivou lični i dru
štveni standard naroda, prvenstveno radnika i slu
žbenika; i drugo, da još više ojača proizvodne sna
ge zemlje, da ostvari brži uspon privrede. 

To su osnovni ekonomsko-politički zadaci i bu
dućeg perspektivnog plana, tog kompleksnog akta ko
ji će sadržavati, izraženo jezikom ekonomskih po
kazatelja, planskih proporcija (odnosa), mjera i in
strumenata — osnove ekonomske politike, pravac 
privrednog razvitka Jugoslavije za narednih 5 go
dina. 

Polazeći od obima i vrsta prirodnog bogatstva 
zemlje, ovaj plan će predvidjeti mjere i sred siva za 
stabilizaciju materijalne osnove našega društva. — 
To znači da će ekonomska politika u planu biti u-
smjerena u prvome redu na to, da otkloni ili ubla
ži sadašnje đisproporciije u privredi. 

Ozbiljnije podizanje standarda i dalji uspon pri
vrede — moguće je ostvariti samo skladnijim raz
vitkom svih privrednih grana. Nestabilno tržište i 
nestabilan standard samo su posljedica dispropor
cija u privrednoj osnovi; potrebno je otkloniti ovaj 
uzrok da bi nestale i posljedice. 

Prema jednom proračunu iznijetom u Skupšti
ni, disproporcija izimeđu industrije i poljoprivrede 
porasla je tokclm peslednjih 18 godina za oko 174 
posto. Poljoprivreda je godišnje zaostajala prosječ
no Za 9 5 posto. Perspektivnim planom sredstva će 
se usmjeriti prvenstveno na ublažavanje ove ne-
skladncsti. — Ali, izolirano unap eđenje poljoprivre
de nije dovoljno da stabilizira privredu i slanđard. 

Zato će se sredstva usmjeravati i na unapređenje 
saobraćaja i transporta, u tehničku opremu zaosta
le trgovine, u komunalnoJ-stambenoi djelatnost, gra
đevinarstvo, zanatstvo i'd. U sve m^i grane koje, 
zaejdno, neposredno ili posredno, služe podizanju ži
votnog standarda. 

* U proteklom periodu jednostrano se ulagalo u 
podizanje bazične (industrije. To je istina, bila i 
ekonomska i politička nužnost. Ali, zaostajanje in
dustrije zla. široku potrošnju ni ekonomski više nije 
dopustivo. Sredstva (e se ubuduće ulagati u raci
onalizaciju i moderniziranje one industrije čiji se 
kapaciteti danas koriste svega oko 60 do 70 posto. 

Ključno sredstvo za otklanjanje disproporcija u 
privredi jest određivanje pravilne strukture investi
cionog ulaganja. Ona će se ubuduće mijenjati u ko
rist zaostalih privrednih grana, u korist ličnog i 
društvenog standarda. Mijenjajući strukturu investi
cija, perspektivni plan će mijenjati i stiukturu pro'-
izvodnje i istnrkturu potrošnje — sve u pravcu ja
čanja unutrašnjeg tržišta, a radi podizanja i stabi
lizacije životnog standarda i daljeg uspona privrede. 

Sa 200 dolara nacionalnog dohotka po glavi sta
novnika (prije rata 150—160 dolara) Jugoslavija se 
danas nalazi negdje ina granici između nerazvijene 
i srednje razvijene evropske zemlje. Perspektivni 
plan će imati da riješi jedan od najtežih zadataka 
svake privrede pa i naše: da realno odredi obim 
i godišnju stopu porasta nacionalnog dohotka tako 
da se Jugoslavija tokcim idućih godina uvrsti u sred
nje inđustrijsko-agrarne evropske zemlje. * 

Naša zemlja ne vodi autarhičnu privredu t. j . 
ona ne nalazi da je sama sebi privredno dovoljna 
niti da je to moguće. Perspektivni plan će voditi 
računa o ovoj ekonom skof-političkoj koncepciji, o 
tome da Jugoslavija u ,slkoroj budućnosti treba da 
zauzme određeno mjestoi u svjetskoj privredi i u 
međunarodnoj podjeli rađa. 

Ekonomske mjere i sredstva bit će upravljeni 
na proširenje našeg izvoza i uvoza i na povećanje 
domaće proizvodnje onih artikala s kojima možemo 
konkurirati na međunarodnom tržištu. Sve je to u 
skladu s našom vanj-kom politikom aktivne koeg
zistencije K. miroljubive saradnje. 

Petogodišnji perspektivni plan bit će izrađen u 
uskoj međuzavisnosti s našim demokratskim meha
nizmom društvenog i pclfitlčkcg razvitka, prvenstveno 
u skladu sa .sistemom ralmčkog i komuna'nog sa
moupravljanja. Bez toga ne bi bilo moguće ostva
riti ni viši životni standard ni dalji i brži prif 
vredni uspon. Veli bor Popović 
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UZ GODIŠNJE SKUPŠTINE 
POLJOPRIVREDNIH ZADRUGA 
Samobor 

24. veljače održana je u Narodnom domu go
dišnja skupština Poljoprivredne zadruge Samobor. 

Iz izvještaja o radu vidi se, da je u zadruzi 
učlanjeno 248 zadrugara, što je malen broj kada 
se uzme u obzir, da ista obuhvaća u svome dje
lokrugu skoro polovicu naše općine. 

Poljoprivredna zadruga Samobor ima prilično 
razgranatu trgovačku i ugostiteljsku djelatnost, od 
toga 10 trgovačkih i 8 ugostiteljskih radnja. Te dje
latnosti su prošlih godina donosile izvjesna sredstva 
u fondove zadruge s ciljem povećanja sredstava za 
ulaganje u poljoprivredu. 

Za razliku u 1956. godini financijski rezultati 
trgovina i ugostiteljstva bili su slabiji, našto su u-
tjecali nesređeni odnosi u upravi zadruge i knjigo
vodstvu. Oni su prekasno sređeni, da bi mogli u-
tjecati kao pokazatelji slabosti, koje je trebalo ot
kloniti. 

U Poljoprivrednoj zadruzi Samobor postoje sto
čarski, vinogradarsko-voćarski i pčelarski ogranci. 
Djelatnost tih ogranaka još m nalazi u razvoju. — 
Određenijim poslovanjem, bavio se stočarski ogra
nak, jer su članovi istoga još prije 2 godine na
bavili preko zadruge svinje oplemenjene njemačke 
pasmine i krave montafonske pasmine. Ovih dana 
davane su premije onim uzgajačima, koji će i da
lje držati tu oplemenjenu pasminu svinja, ako su 
im se do sada krmače oprasile 2—3 puta. Iznos 
tih premija iznosi preko 33.000 dinara za 9 kom 
fcrmača. 

Poljoprivredna zadruga Samobor u prošloj 1956. 
godini u suradnji sa Poljoprivrednom stanicom u 
Samoboru, i predstavnicima NO općine Samobor, vo
dila je akciju oko organiziranja proizvodnje za po
višenje prinosa poljoprivrednih proizvoda kod na
ših poljoprivrednika. 

Tako je u proljetnoj sjetvi nabavljeno oko 2.000 
kg sjemena kukuruza (hibridnog) i ostalog, kao i 
preko 17 vagona umjetnih gnojiva. — Veća zain
teresiranost za poslovanje sa zadrugom pokazala se 
kod prošle jesenske sjetve, kada su sami poljopri
vrednici tražili sjeme i umjetna gnojiva. Zadrugari 
su tada primili 3.362 kg sjemenske pšenice, 1.165 
kg sjemenskog ječma i umjetnog gnoja 8.186 kg 
ili svega u ukupnoj vrijednosti od 410.901 dinar, 
koji iznos će vratiti u naravi poslije žetve prema 
ugovorima sklopljenim između zadruge i njih. 

Poljoprivredna zadruga Samobor ima ekonomiju 
sa oko 30 jutara zemljišta. Iako su rezultati uroda 
bili dcibri na pr., hibridni kukuruz po 1 jutru 33 
mtc, stočna repa 220 mtc po jul.ru i krumpir preko 
100 mtc po jutru, ipak su financijski rezultati bili 
slabi radi prevelikih troškova na radnoj snazi. 

U prošloj godini zadruga je pristupila nešto vi
še otkupu onih proizvoda, koji su se mogli otku
piti, kao na pr. 49.901 kg jabuka i krušaka, 2.138 
purana, grožđa, mošta, koštica bundeve, sjeme la
na 5 meda. Nadalje je otkupljeno tehničko; i ogrjev
no drvo, kao i još neki artikli. 

Diskusija o izvještajima naročito je ukazala na 
prevelike zalihe robe u trgovini za razliku od 1955. 
god., kada je bilo za trećinu manje. — Što se tiče 
ugostiteljskih radnja, koje rade s gubicima, pred
laže se iste paušalirati ili zatvoriti, jer one ne bi 
smjele raditi na gubitak. — Isto tako se kritički 
govorilo o gubicima na livadi ekonomije, jer se tra
va prodala pre jeftino. 

Poslije primljenih izvještaja i diskusije iznijeti 
su prijedlozi akcionog programa i društvenog plana 
eadruge za 1957. godinu. — Pod kraj skupštine da
na je razrješnica starom i izabran novi Upravni 
odbor. 

Galgovo 
Poljoprivredna zadruga Galgovo održala je 14. 

veljače svoju redovitu godišnju skupštinu. Iz izvje
štaja Upravnog odbora, vidi se, uspješan ra zadru
ge. Privređivanje zadruge kao ekonomske organi
zacije individualnih poljoprivrednih proizvođača bilo 
je mnogo bolje i svestranije nego ranijih godina. 
Ona je uspjela proširili svoje djelovanje na sva se
la bivšeg NOO Galgovo na području kojih su rani
jih godina poslovale 4 poljoprivredne zadruge. Po
većan, je broj članova, a za razliku od ranijih go
dina ozbiljnije se prišlo raspravama i izvršenju pri

premnih radova za unapređenje poljoprivredne pro
izvodnje. 

Upravni odbor je u prošloj godini održao 11 
sjednica. Prodavaonice d meisinica zadruge poslova
le su uglavnom dobro. U početku godine bilo je 
poteškoća jer zadruga nije raspolagala s dovoljnim 
obrtnim kreditom. Pri otkupu-4 prodaji drveta naila
zilo se na poteškoće kod naplate računa od kupca. 

Zadružne gostionice poslovale ,su nešto slabije 
od prodavaonica. Ustanovljeno je, da se vino zadru
gara prodavalo po 15 dinara skuplje od tržnih ci
jena. To i relativno mali promet uslovili su, da u 
ugostiteljskim radnjama niije realiziran planirani po
slovni uspjeh. 

Poteškoće kod otkupa vina od zadrugara i pro
daje istoga na tržištu svakodnevno su sve veće. 
Njih uslovljava i rasprostranjeno patvaranje vina, 
koje je naročito posljednjih godina uzelo maha. 

Upravni odbor u zajednici s Poljoprivrednom 
stanicom Samobor posljednjih mjeseci aktivno radi 
na izradi investicionih programa po kojima će se 
na području zadruge podizati novi vinogradi i voć
njaci. 

Zadruga je u prošloj godini vršeći otkup poljo
privrednih proizvoda za trgovinu industrijskom ro
bom, u ugostiteljstvu i ctsitalim privrednim djelatno
stima ostvarila promet od 39,871.968 dinara. 

Nakon diskusije o prošlogodišnjem i budućem 
radu zadruge prešlo se na izbor novog Upravnog 
odbora. Skupštinari su jednoglasno produžili man
dat dosadašnjih članova Upravnog odbora na čelu 
s predsjednikom Hinkom Šoićem. To dokazuje, da 
je dosadašnji Upravni odbor zadruge svoje dužno
sti dobro i savjesno obavljao. 

Poslije odobrenog završnog računa za 1956. g-, 
i prihvaćanja financijskog plana, te akcionog pro
grama za 1957. g. skupština je završena. 

Kerestinec 
U nedjelju 24. veljače održana je godišnja skup

ština Poljoprivredne zadruge u Kerestincu, za koju 
je članstvo pokazalo živo zanimanje, što se očito
valo u radu skupštine. 

Naročito se raspravljalo o onom dijelu dnevnog 
reda skupštine, koji se odnosio na akcioni program 
ove zadruge za 1957. godinu. Ovaj program sadrži 
pretežno investicije kao: izgradnju gnojnih jama, 
osnivanje umjetnih livada i nabavu sitnih poljopri
vrednih strojeva. 

Neposrednih akcija oko povećanja prinosa na 
ratarskom bilju, putem upotrebe umjetnih gnojiva i 
drugih mjera, izuzev proizvodnje povrća, program 
ne sadrži. Na skupštini je došlo do izražaja mišlje
nje zadrugara, da bi kreditiranje poljoprivrednika bi
lo korisnije, kada bi se avans za umjetno gnojivo 
vraćao u novcu, a ne u naravi, obzirom na to, da 
proizvođači i tako moraju kupovati žitarice, makar 
da i ostvaruju povećani prinos, radi .strukture po
ljoprivrednih domaćinstava. J-

Grdanjci 
Akcioni program kod Poljoprivredne zadruge Gr

danjci prihvaćen je na godišnjoj skupštini tako, da 
će ova zadruga pružiti svojim Članovima pomoć u 
zajmu od 820.000 dinara za unapređenje poljopri
vrede. 

Vrijedno je spomenuti prijedlog tamošnjeg upra
vitelja škole, da se zatvori gostionica (koja nadi 
s deficitom), pa da se otvori čitaonica. 

Po svemu se tvidi, da se u poljoprivredi krenulo 
naprijed, te da se poljoprivrednici mnogo zanima
ju za podizanje proizvodnje. agr. Mć 

Lug 
Pred malim brojem svojih članova-zađrugara o-

držala je godišnju skupštinu Poljoprivredna zadruga 
Lug. Iz podnesenog izvještaja vidi se, da se je Za
druga bavila isključivo radom ugostiteljskih i trgo
vačkih radnja, dok o samoj poljoprivredi nije bilo 
govora. — U diskusiji o izvještajima kritiziran je 
takav rad Upravnog odbora Zadruge i izraženo ne
zadovoljstvo članova. 

Staroj Upravi data je razrješnica i izabrana 
nova. 

[Z POLJOPRIVREDE 

Poljoprivredna stanica se kompletira 
U vezi unapređenja poljoprivrede, te primjene 

savremenih metoda u poljoprivredi, stanica je na
bavila pTeko Fonda za unapređenje poljoprivrede: 
dvije motorne prskalice, te prevoznih prskalica, 2 
injektora za gnojenje zemljišta, 1 ebulioskop, 1 a-
parat za mjerenje kiseline u vinu, 1 refraktometar 
za mjerenje postotka šećera, te kompletni voćarski, 
vinogradarski i zdotehnički pribor. 

Za ove instrumente utrošeno je 2,300.000 dina-
ra> i s njima se već radi. 

Poljoprivrednici su osobito zanimani za motor
ne prskalice s kojima se mogu u kombinaciji s 
injektorom gnoj ha. voćke u dubini kod razvitka ko
ri jenja-

Ugostiteljske iradnje zanima aparat za ispitivanje 
hlapivih kiselina, jeir se njime može ustanoviti, da 
li je vino naravno ili pravljeno (delanec). 
ZIMSKO PRSKANJE VOĆAKA 
) Zimsko prskanje voćaka se primiče kraju. Po
prskano je 42.000 stabala jabuka, krušaka i šljiva. 
Utrošeno je 210.000 litara rastopine žutoga ulja u 
koncentraciji H/2 do 2 0/0 prema intenzitetu zara
ze stabala. Akcija se proširila na daljnja sela: Rude, 
Braslovje, Sv. Nedjelja, Mala Gorica, Strmec i Orešje. 

VIŠE INTERESA ZA HIBRIDNI KUKURUZ 
NEGO PROŠLE GODINE 

Hibridnog kukuruza sijat će se ove godine vi
še nego prošle. Oko 100 domaćinstava na površi
ni od 120 kat. jutara već su voljni da sklope u-
govor. Poljoprivrednici se mnogo zanimaju za umjet
na gnojiva te sve više traže stručne .savjete u vezi 
njihove primjene. 

Obrazovanje seoske omladine 
preko tečajeva 

Obaveznim zdravstveno-prosvjetnim tečajevima, 
koji su započeli (radom u svim mjestima koja imadu 
školu, obuhvaćen je veliki broj ženske omladine. 
U tim tečajevima predaju učitelji i upoznavaju dje
vojke s osnovnim znanjem iz higijene, pružanja pr
ve pomoći, asanacije sela, poznavanja čovječjeg ti
jela, suzbijanja zaraza i drugog. 

Na tim tečajevima čitaju se djela naših književ
nika i poslije svake pročitane knjige razvija se živa 
diskusija, — Saznajemo, da takav tečaj u selu Mir-
novcu iradi sa 27 ftjevojaikja i do sada je pokazao 
lijepi uspjeh u radu pod rukovodstvom tamošnjih, 
učitelja. — Ne raspolažemo podacima iz ostalih mje
sta, pa bi bilo poželjno, da nam prosvjetni radnici 
angažirani na tom radu pošalju izvještaje o dosa
dašnjem uspjehu. M 

Masovno uništavanje pastrva 0 Gradni 
28. veljače oko 8. sati u jutro na površini po

toka Gradne plivale su mrtve pastrve" i nešto dru
gih riba. Taj žalosni prizor promatrao je veliki broj 
građana, koji su s velikim negodovanjem primili vi
jest, da su ribe uginule zbog ispusta otrovane vo
de po tvornici koža »Borac«. 

Preko svjedoka utvrđeno je, da je tvornica is
pustila zagađenu vodu putem svoga kanala u po
tok Gradnu, oko 7 sati u jutro i time otrovala či
tavu Gradnu od Rudarske drage, do njenog ušča 
u Savu. Članovi Ribarskoga društva iz Samobora 
obišli su potok daleko izvan Samobora, i svuda na
ilazili na masu uginule ribe, a neke od njih su 
dosizale težinu i više od 30 dkg. 

Tim postupkom tvornica je uništila čitav trud 
oko nasađivanja pastrva u potok i počinila veliku 
štetu. Ako se ima u vidu s koliko troškova se uz
gaja podmladak, počev od nabave ikre pa do .uz
goja mladica sposobnih za nasađivanje potoka, ta
da se tu može govoriti o šteti od nekoliko stotina 
tisuća dinara. 

Članovi Ribarskog društva uzeli isu uzorak za
gađene vodo i siekoliko) uginulih pastrva i to poslali 
u Zagreb radi analize. Protiv tvornice podnijeta je 
prijava 

U nekoliko navrata pisano je u novinama, kako 
bi trebalo postupati s takvom vodom, t. j . da bi 
tvornice trebale izgraditi filtene, a isto tako zamo
ljene su uprave takvih poduzeća, da poduzmu po
trebne zaštitne mjere, kako bi se izbjeglo masovno 
trovanje riba, ali sve to nije pomoglo. 

Ovaj žalostan slučaj, vjerojatno će utjecati da 
se takova nešto Više ne dogodi, tim više, što je bez 
velikih troškova; moguće izgraditi filtere i time spri
ječiti veliku štetu našoj privredi, a da ne goVorimo 
šta su time izgubili članovi Ribarskog društva. M 

http://jul.ru
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Društveno opravljanje D O M A Ć E 
stambenim fondom USPOSTAVLJENA 

BOLJA AUTOBUSNA VEZA 
Na području NOO-e Samobor u toku je provo

đenje izbor» za kućne savjete. Izbore za kućne sa
vjete provode Savjeti stambenih zajednica Samobo
ra, Bregane i KalinovAce prema postojećim propisima 
za tekuću godinu 1957. Ove stambene zajednice i-
madu 77 kućnih savjeta, 82 stambene zgrade sa 
425 stanara a ukupnoim najamiminom od Din 392.000 
mjesečno. 

U toku 1956. god. ovi kućni savjeti odig'rali 
su značajnu ulogu u održavanju i čuvanju stambe
nog fonda putem društvenog upravljanja. 

Poznato je, da su najamnine daleko ispod mi
nimuma za stvarne potrebe održavanja stambenog 
fonda, nd ipak; su kućni savjeti uspjeli održati i 
očuvati stambene zgxäde od daljnjeg neminovnog u-
propaštavanja, što tim zgradama daje dulji vijek 
trajanja, a kod novih zgrada slabu kvalitetu izgrad
nje (Bregana Naselje, Kalinovica Naselje). Kuć'ni sa
vjeti koristim su i zajam dobiven iz fonda za stam
benu izgradnju NOO-e. 

Ove uspjehe kućni isiavjeti postigli su zahva
ljujući dobroj organizaciji kućnih savjeta i Savje
ta stambenih zajednica, te aktivnosti i društvenoj 
svijesti ljudi u toj organizaciji. 

, Još Ostaje niz nerješenih problema, a kojima 
će se ovi kućni savjeti sukobiti u toku ove i još 
nekoliko daljnjih godina. Ali nadamo se, da će novo 
izabrani kućni savjeti ozbiljno shvatiti poteškoće, 
koje su rezultat opoedržavnih poteškoća stambenim 
fondom. Da se održavanjem i čuvanjem postojećeg 
stambenog fonda ublažuje kritična situacija za po
trebe stambene izgradnje. 

Pojedini kućni savjeti već su podnijeli troškov
nike za dobivanje zajma iz fonda za stambenu iz
gradnju NOO-e. Oni koji to još nisu učinili, trebaju 
odmah tome pristupiti, kako bi se izvedba adapta
cija imogla na vrijeme izvršiti. 

Kod; traženja zajma iz fonda za stambenu iz
gradnju kućni savjeti očekuju puno razumijevanje 
NOO-e, da im prema svojim mogućnostima izađe u 
susret. 

SAMOBORSKI HUMOR 
Njih, četvorica sjede u gostionici pripovijedaju 

i piju. U tolm društvu sjedi i Miško i njegov su
sjed (recimo) Ivo, otbojica su maleni, nježne kon
strukcije, ali je očito, da je Miško teži od Ive. 

Na račun tko je teži pala je i oklada i dok 
je jedan tvrdio, da je teži Miško, dotle je drugi 
tvrdio obratno, da je Ivo. 

Na vagi kod mlinara »Reklame« utvrdilo se, da 
je ipak Ivo teži za 2¾¾ kg- Oklada je dobivena, 
vino popito u dobrolm raspoloženju, jer se tu ra
dilo o 5 litara. 

U toj čitavoj okladi ne bi bilo ništa naročito, 
da se naknadno nije utvrdilo, da je Ivi stavljen 
u džep uteg od 5 kg prilikom vaganja, i na taj 
način postignuta veća težina za 21/2 kg-

Čuje se, da će ih ponovo vagati, jer dobitnik 
ne priznaje prijevaru. 

Izgrađen moist u Smerovišću 

Nabavom još jednog autobusa od 50 sjedala, 
Autosaobraćajno poduzeće došlo je u mogućnost, da 
uspostavi neke nove linije na pruzi Samobor—Za
greb i obratno počev od 1. HI. ove godine. 

Pored sadanjeg voznog reda, koji se ne mijenja 
uvodi se kao nova linija i to radnim danom s od
laskom iz Samoboira u 16 sati a povratkom iz Za
greba u 18 sati. 

Kao novost uvode se sasvim nove nedjeljne li
nije, i na taj način bit će Samobor povezan sa 
Zagrebom i nedjeljom, što do sada nije bio slučaj. 

U nedjelju polazi autobus iz Samobora u 7, 
13 i 19 sati. 

U nedjelju polazi autobus iz Zagreba u 8, 14 
l 20.30 sati. 

Pored te linije uvodi se prevoz putnika unutar 
grada od tvornice čarapa »Sloboda« do željeznič
ke stanice Samobor i to k svakom vlaku. 

U projektu je uvođenje nove pruge Galgovo— 
Rakov Potok—Samobor i sada se radi na usklađi
vanju toga voznog reda s voznim redom Jaska— 
Zagreb. j [ J i | 4 j 

Kao posljednja novost uvodi se autobusna ve
za svake subote i nedjelje na relaciji Samobor— 
S m er o vi š će—Lip o vec. 

Sve eventualne promjene objavit će se preko 
»Samoborskih novina«. 

PRESELJENJE ŠUMARIJE SAMOBOR 
Šumarija Samobor preselila je svoje uredske pro

storije iz dosadanje zgrade na Trgu kralja Tomisla
va u vlastitu zgradu šumarije u Okićkoj ulici. 

* * * 
SKUPŠTINA 
VATROGASNOG ODBORA OPĆINE SAMOBOR 

Nakon što su održane skupštine DVD-a i IZDVD-
a na području općine Samobor — Vatrogasni od
bor općine Samobor održat će svoju godišnju skup
štinu u nedjelju 10. III. u 9 sati prije podne u 
prostorijama općinske vijećnice, Trg kralja Tomisla
va br. 5. Istoj skupštini prisustvovat će birani de
legati sviju društava, a isto tako i predstavnici Va
trogasnog podsaveza grada Zagreba. 

Na skupštini analizirat će se rad društava, kao 
i vatrogasne organizacije na području općine Samo
bor i dlati smjernice za daljni uspješni rad ove 
humanitarne organizacije. DK 

* * * 
SKUPŠTINA 
OBRTNIČKO NABAVNE PRODAJNE ZADRUGE 

Obrtnička nabavno prodajna zadruga s o. j . u 
Samoboru održala je svoju godišnju skupštinu 23. 
veljače u Narodnom domu. Skupštini je prisustvo
valo preko 50 obrtnika članova zadruge. 

Poslije podnesenih izvještaja, data je razrješni
ca staromS i izabran je novi Upravni odbor u koga 
su ušli gotova svi odbornici ,s predsjednikom Fra
njom Urbasom na čelu. — Na skupštini je pretre
sano pitanje socijalnog osiguranja obrtnika i člano
va njihovih porodica, kao i mnoga druga pitanja 
oko unapređenja obrta i njegovog financiranja. 

ILEGALNO TOČENJE ALKOHOLNIH PICA 
NASTAVLJA SE I DALJE 

Unatoč čestog kažnjavanja ilegalnog točenja vi
na i rakije, ono se ipak i dalje nastavlja. Imade 
ih nekoliko, koji su kažnjavani i po više puta pa 
ipak ne prestaju s točenjem. 

Organi NM opet su zatekli Zlatu Gollner gdje 
toči vino iako je već kažnjavana više puta. — Za
tečen je i Bozo Guliš iz Samobora, Reza Frkin iz 
DoimasloVca i Julika Bezjak iz Samobora. — Protiv 
sviju podnesena je prijava sucu za prekršaje, koji 
im je izrekao novčane kazne, koje će vjerojatno 
imati djelovanje na njih u pravcu, da so već jed
nom okane toga nepoštenog posla. 

KARTANJE ZA NOVAC 
NIKAKO NE PRESTAJE 

Imia u Samoboru nekoliko okorjelih kartaša 
(»šnapslera«), koji kao da žele stvoriti iz kartanja, 
vrelo prihoda od koga se bez motike može jesti 
kruh. 

U nekoliko navrata pisano je u »Samoborskim 
novinama« o kartanju kao zlu koga treba iskorje-
niti, ali svi izgledi govore, da se to stanje, barem 
za sada, nije popravilo. — Ovih dana došao je po-

V I J E S T I 
znati kartaš Miško Iviček iz Sv. Nedjelje i našao 
žrtvu u osobi Jure Horvata iz Gradne i s njim 
počeo kartati za veće iznose u gostionici »Plani
nar«. —• Iviček je već kažnjavan zbog kartanja na 
osjetljive novčane kazne, ali ga ni to mje urazu
milo. 

I za ovaj put podnijeta je krivična prijava protiv 
Ivička, ali bi to isto trebalo učinili i protiv ugo
stiteljskih radnja koje dozvoljavaju takove igre u 
svojim lokalima. 

Malo statistike 
ŠUMSKE ŠTETE 
I DRVA BEZ IZVOZNICE 
odnosno sječa bez dozvole, prekršaji su koji zau
zimaju prvo mjesto u 1956. god. na području naše 
općine. 

SAOBRAĆAJNI PROPISI 
najčešće su kršeni od strane zaprežnih vozila i bi
cikla vožnjom noću bez svijetla, a manji broj bilo 
je neispravnih motornih vozila i slično. — U toku 
1956. na području općine Samobor kažnjeno je 447 
prekršitelja zbog gornjih prekršaja. Saobraćajni pre
kršaji zauzimaju drugo mjesio po brojnosti. 

PIJANSTVO JE GLAVNI UZROK 
prekršaja protiv javnog reda i mira i nalazi se na 
trećem mjestu po brojnosti prekršaja u 1956. god. 

165 KAŽNJENIH PREKRŠITELJA 
LOKALNIH ODLUKA U 1956. 

Taj broj prekršitelja kažnjen je po Odlukama o 
označivanju zaprežnih vozila, o gradskom zelenilu 
i o javnom redu, miru i čistoći. 

16,000.000 DINARA ZA NABAVU 
KOCKE I RUBNIH KAMENA 
potrebnih za izgradnju modernog kolovoza u Samo
boru, utrošeno je 1956. god. 

ZA ŠKOLSKI PROSTOR 
I INVESTICIJE U KOMUNALNU DJELATNOST 
L956. utrošeno je 13,281.04? dinara. 

SREDSTVA POJEDINIH KOMUNALNIH SLUŽBI 
OSTVARENA U 1956. 
kao što su vodovod, čistoća, park šume, groblje, 
klaonica i t. d. utrošena su u visini od 7,961.221 
dinara za održavanje i rekonstrukciju istih službi. 

U TOKU 1956. 
IZDANE 252 GRAĐEVINSKE DOZVOLE 
od toga za izgradnju stambenih zgrada 140, gospo
darskih zgrada 79, elektrovodova 3, poslovnih pro
storija 1, dogradnju slambenih prostorija 9, dograd
nju škola 1, za izgradnju ostalih manjih objekata 19. 

12,000.000 DINARA 
ZA ODRŽAVANJE CESTA IV. REDA U 1956. 

Cesta» IV. reda imade na području općine 120 
km osim, užeg područja grada Samobora, gdje imade 
30 km cesta.. Na istima je uposleno 7 cestara i 1 
nađcestar. 

1,499.000 DINARA 
ZA CESTE V. REDA (SEOSKE) 

Komunalni savjet NOO-e dao je izvjesne pomo
ći zaključkom NOO-e i za putove seoskog znača
ja i to jednim dijelom iz putnog fonda, a jednim 
dijelom iz samodoprinosa. 

OKO 5,000.000 DINARA IZNOSI 
DOPRINOS STANOVNIŠTVA 
u dobrovoljnoj radnoj snazi prošle godine na poje
dinim komunalnim radovima. — Tako na pr. vri
jednost doprinosa stanovništva iznosi: za cisterne, 
vodovod, elektrifikaciju, putove, mostove, živice i 
grabe u: Paukovićima 336.00O din., Golubićima din. 
559.000, Delivukima 64.000 din., Cerju 500.700 din., 
Podvrhu 30.000 din., Jarušju 77.300 din., Sipačkom 
bregu 140.000 din., Velikom Lipovcu 244500 din., 
Javoreku 20.000 din., Maloj Jazbini 396 000 din., Ko-
stanjevca 39.000 din., Dragonoša 115.000 din., Bre
gane 13.000 din., Gornje Vaši 283 000 din., Strmca 
70.000 din., Kotara 351.000 din., Oiruševca 93.000 
din., Bedera 26.000 din., Klaka 158.000 din., Konj-
sčice 121.000 din., Višnjevca 41.500 din., Nor-šić se
la, Gluščić brega, Bašić brega i Solina 286000 din., 
Samobor omladina 336.000 din. i t. d. 

Da nije bilo toga doprinosa stanovništva, mno 
ge od tih potreba ne bi se mogle riješiti, jer sred
stava za tako velike potrebe nema. 
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I - PROSVJETA • KULTURA • PROSVJETA • KULTURA 

Uspješan rad KUD »I. G. Kovačić « 

Samobor je poznat po djelovanju na kultumov-
prosvjetnom polju. Mnogi Dasi književnici, pjesnici 
i umjetnici radili su i živjeli u Samoboru, što je 
svakako imalo odraza, i u kulturnom životu Samo-
h. graca. Potrebno« je i .spomenuti neke od njiib kao: 
Stanko Vraz, A. G. Ma!os, Ferdo Livadić, Josip Mi-
lalković, Milan Reizer, Milan Bogdanović, Frain Hr-
čić, Bogumil Toni, a u najnovije vrijeme Vladimir 
Kirin, Niikica Reizer, Zla'ko Priča, Eva Tićak-Vajler, 
Boris Papandopulo, Šonja Sagovac, Maja Stro/zi, Mi
li voj Presečki. 

I blizina Zagreba također je utjecala na kulturni 
razvoj Samobora. Svuda po Hrvatskoj bilo je neka
da poznato pjevačko društvo »Jeka«, i samoborska 
limena glazba. — Svijetlu tradiciju samoborskoga 
kazališnog i pjevačkog društvenog djelovanja posli
je Oslobođenja preuzelo je Kulturno umjetničko dru
štvo »I. G. Kovačić«. Osnovano je 22. I. 1947. g. 
ua> skupštini, kotarske kulturne ekipe Samobor i 
preraslo u jako umjetničko društvo sa više sekcija, 
te je ozbiljno započelo radom, koji nije malen kroz 
proteklih 10 godina. Unatoč mnogih poteškoća, ko
je je društvo imalo tokom rada, a naročito pitanje 
prostorija i financija, ono nije sastalo u radu, već 
možemo kazati, rad se u nekim sekcijama pobolj
šavao. 

U početku pokrovitelj društva bilo je Kotarsko 
sindikalno vijeće, sada općinsko. Tokom proteklih 
godina priliv članova u društvo bio je brojan, je
dino je neshvatljivo, ikako iz nekih većib radnih ko
lektiva nema drugova u radu našeg kulturno umjet
ničkog društva. Do danas upisano je u društvo 924 
člana, što aktivnih, što podupirajućih. Život u dru
štvu odvijao se putem dramske, folklorne, pjevačke 
i glazbene sekcije. Najveću akivnost od osnutka po
kazuje dramska jsekcija, koja naročito u zadnje vri
jeme svojim dobrim izvedbama, lijepim i biranim1 re

pertoarom stiče sve veći broj sSmpatija kod kaza
lišne publilke u Samoboru. 

Kroz proteklih 10 godina društvo je imalo 143 
nastupa sa svojim se'ccijama, a osim toga nastupa
lo je u programima raznih priredaba sindikalnih i 
masovnih organizacija. No društvo nije djelovalo sa
mo u Samoboru, već su bili brojni nas! upi dru
štva u selima naše općine kao i u mnogim mje
stima naše Republike. 

Značajni su nastupi društva ixa smotrama i fe
stivalima. Tako je na Republičkoj smotri u Zagre
bu, sekcija za folklor i ples zauzela u jakoj kon
kurenciji II. mjesto. Na, pokrajinskoj smotri u Kar
lovcu, društvo je nastupilo sa dramskom sekcijom, 
sekcijom m folklor i ples, mješovitim pjevačkim 
zborOmi i limenem glaizbom. — 0 tom nastupu »Glas 
rađa* piše slijedeće: »Kao drugo društvo proglaše
no je KUD »I. Goran Kovačić« iz Samobora, koje 
svojim radom i masolvnošću broja sekcija, te soci
jalnim sastavom i radom na terenu, kao' i uzornom 
disciplinom; u članstvu, ne zaostaju iza prvoga, te 
ma se dodjeljuje pismena, pohvala od strane od
bora«. 

Eto, već u Ovih nekoliko redaka izjava »Glasa 
rada« daje nam sliku o radu u našem kulturno 
umjetničkom društvu. 

Taikvom radnom bilancom dočekana je 10. ju
bilarna godišnja skupština, koja je održana u mje
secu veljači u »Narodnom domu«. — Brojni pri
sutni članovi sa zadovoljstvom su primili izvještaj 
o (radu i u diskusiji dali korisne prijedloge za d'alj-
ni rad, kao i za proslavu 10. godišnjice društva, 
koja će se odvijati kroz dulji period tokom ove 
godine. Izabrana je i nova uprava i time je zavr
šena jubilarna 10. skupština našega KUD-a »I. G. 
Kovačić«. ZT. 

Gostovanje zagrebačkog dramskog kazališta 
Zagrebačko dramsko kazalište izvelo je 22. ve

ljače na samoborskoj pozornici »smešnu pripovest 
u dva dela« »Svoga tela gospodar« od Slavka Ko
lara. 

Slavko Kolar poznati je hrvatski književnik i u 
toj svojoj »smešnoj pripovesti« vjerno je prikazao 
život sela ulazeći u donošenju svojih likova u naj
sitnije pojedinosti u kojima se ogleda fizionomija 
našega čovjeka, koji se ne žaca prodati i svoje 
dijeto samo da postigne svoj cilj. Tu nema ljubavi, 
ona zapravo nije potrebna kod sklapanja braka, već 
je osnovno tko daje više uz svoje žensko dijete. 
Krava, komad zemlje, novci, mjerilo su za pojam 
>.dobro se oženiti«, a ono sve drugo ne igra ulogu. 

Kolarovi tipovi u ovom komadu su lukavi, pre
frigani, neprosvijećeni s jako naglašenom dozom li
cemjerja., i jedini mu je Ivo, koji pokušava, da se 
otme predrasudama i običajima svoga kraja i da 
bude kako on kaže »gospodar svoga tela«. Članovi 
Dramskog kazal-šta svojom od.ičnom glumom izveli 
su komad na opće zadovoljstvo i doživjeli uspjeh 
kakav se ne postiže često. Svaka uloga za sebe bi
la je prostudirana do u najsitnije pojedinosti i zato 
je izvedba bila uvjerljiva i prisutna publika nije 
imala osjećaj, da je u kazalištu već naprotiv, kao 
da u zbilji prisustvuje snubljenju djevojke negdje 
tamo oko Božjakovine. 

Svi glumci, počev od Jakoba Pavunčeca, pa do 
pandura bili su izvanredni i komadu dali obilježje 
lijepe zaokružene cjeline. Upala je u oči mlada glu
mica Marija Kohn u ulozi Rože, koja je svoju u-
logu djevojke pa poslije silom udate žene, koja po
lazi za čovjeka, koji je ne voli, svladala odlično. 

Tako je ta »smešna pripoves!« S. Kolara u in
terpretaciji umjetnika Dramskog kazališta bila za
ista smiješna i pružila prisutnoj publici jedan rije-
daikj S za's'a lijep užitak. — Scenska postava i br
zo mijenjanje pojedinih slika dalo je dokaz, da su 
i oni, koje ne vidimo na pozornici zaista majstori 
svoga zanata. 

Mislimo, djaj je šteta, da se taj komad ne može 
izvoditi na selima, pa da oni sami sebe vide osvi
jetljene u jednom vjernom prikazu od koga bi oni 
imati koristi u pozitivnom smislu. MB 

Veselo veče u Bregani 
Članovi zagrebačke »Komedije« piiredili su 20. 

veljače u Bregani veoma uspjelo Veselo veče. — 
Pred punom dvoranom u novom kino-restauranu na
ši popularni pjevači i komičari: Mirjana Dančuo, 
Dani Šegina, ĐuTđica Dević, Vlado Štefančić, Joža 
šeb i Vlado Horvat izveli su botgati i raznoliki pro
gram, koji se sastojao iz nekoliko duhovitih ske
čeva, dijaloga, operetnih arija, solo-pjesama i krat
ke komične opere na temu birokratizma »Dođite 
sutra«. 

Sve točke programa izvedene su na opće za
dovoljstvo publike, pa su mnogi posjetioci izrazili 
želju da izvođače uskoro ponovo vide u Bregani. 
Umjetnici su također bili zadovoljni brojnom po
sjetom, toplim prijemom i dobrom organizacijom. 

KINO »NARODNI DOM« PRIKAZUJE 
u mjesecu ožujku slijedeće filmove: 

2.-4. »ARENA SMJEL1H« — sovjetski film u ko
loru. Film obiluje mnogim scenama iz cirkuskog 
(života, akrobatske vještine i vježbe na trapezu. 

6 . -7 . »KAD ZIMA DOĐE« — američka filmska 
drama. U glavnoj ulozi Deborach Kerr i W. Piđ-
geon. 

9.—11. »TEODORA CARICA BIZANTA« — talijan
ski film u koloru. U glavnoj ulozi Giana Maria 
Canale i Georg Marshal. 

L3.—14. »ZENICA« — domaći film. 

WÖDUOMUÜLIM 
Predavanje 

„Kako treba gledati film" 
26. veljače održao je u Narodnom domu, pre

davanje filmski režiser prof. Mate Relja, o temi: 
»Kako trebamo gledati film«. 

Plred dupkom punom kino dvoranom predavač 
je naglasio ulogu filma u odgojnom i idejnom po
lju i na, jedan svakome razumljiv način rastumačio 
šta treba vidjeti u filmu, kakvih imademo filmova, 
zašto su američki filmovi bolje primani od doma
ćih, te .kako dolazi do toga i šta je uzrok, da 
naša publika nerado gleda ruske filmove. 

Publika je postavljala predavaču neka vrlo za
nimljiva pitanja u vezi snimanja, domaćih filmo
va na koje su predavač i filmski glumac Antun 
Nalis, najspremnije odgovarali. — Nema nikakve su
mnje, da su Ovakva predavanja korisna po kino-
publiku od koje dobar dio nije znao gledati film 
i baš zbog toga, pfojpadali su dobri filmovi, dok 
je s druge strane loš si nešto više kiča doživlja
vao izvanredan uspjeh. Publika je predavača nagra
dila burnim, pljeskom u želji, da opet dođu i s 
njima porazgovaraju O još mnogim pitanjima, koja, 
zanimaju publiku, a nisu obuhvaćena ovim preda
vanjem. M 

Predavanje o kompozitoru 
Čajkovskom 

U organizaciji Narodne osmogodišnje škole Sa
mobor, za đake iste škole održano je 2.6. veljače 
u Narodnom dOmu predavanje o velikom kompo
zitoru P. I. Cajkovskoim. 

Konferansjea Tanja Kersmić, govorila je o tom 
velikom muzičaru-kompozuioru, njegovom životu i 
dostignućima u muzičkom stvaranju. 

Kao izvođači njegovih djela nastupili su: Pavi-
ca GvOzđić klavir, Majda Radić alt (s dvije pjesme 
»Tko frnoje čežnje zna« i »Zašto1«), Josip klima violi
na stavak; iz opusa »Godišnje doba« (II. stavak: 
veljača) te Vladimir Krpan i Majda Radić glasovir 
četveroručno iz VI. i posljednje kompozicije umjet
nika (Koračnica). 

Nakon svake izvedene točke mlađe umjetnike 
burnim pljeskom nagradila je.još mlađa publika, u-
čenici Narodne osmogodišnje škole Samobor. 

Isti taj program, istoga dana poslije podne iz
veden je za đake Bregane. 

Nema nikakve sumnje, đa muzičke priredbe ove 
vrsti imadu svoj utjecaj na muzički odgoj školske 
omladine, pa bi one kao takve bile češće poželjne. 

Predavanja u mjesecu ožujku 
5. III. Milfca Kufrin: »Problem žena u savremenom 

životu«; 
12. III. dr. Samuel Dajč: »Cir želuca i dvanaester-

ca«; 
15. III. Koncert orkestra Radio Zagreba pod ra

vnanjem ing. Kilera; 
19. III. prof. Josip Lukatela: »Što će nam donijeti 

nove reforme školstva«; 
26. III. Siimiö Novaik: književnik: »Poljska kako 

sam je vidio. 

Gradjani nam pišu. . . 

JEDAN POSTUPAK KOJI NEMA 
OPRAVDANJA 

25. pr. mj. pozlilo mi je i pao sam na mo
jem dvorištu. Bio sam u nesvijesti i kasnije sa
znao, da su me moji dolbri susjeda unijeli u kuću 
i pruži! mi pomoć. Susjeda Križetić, poslala je po 
moju ženu, dozvan je liječnik i ja sam na putu 
oporavka. — Svima njima zahvaljujem na pomoći, 
ali ne mogu da shvatim Pavla Nosetića i njegovu 
ženu Danicu, koji su se tom pitilikom povešelili, 
das ću ufrnrijeti govoreći mojoj ženi: »muž ti je U 
nesvijesti, ode vrag » njim«! 

Između nas dva postoji spor oko moje kuće, 
ali još uvijek; to ne bi smio biti razlog, da se 
veseli mojoj smrti, od koje on ipak ne bi imao 
ništa. — Zahvaljujem na uvrštenju. 

Luika Heraković, Samobor 
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Uz, poteškoće ~ lijep napredak 
U nedjelju 17. II. održana je pred velikim brojem 

članstva uspjela godišnja skupština Auto-moto društva 
„Samobor, koju je otvorio predsjednik, drug Branko Ši-
munić. Prvi referent bio je tajnik, Bortas Josip, koji se 
osvrnuo na političku situaciju u svijetu, upoznao prisutne 
sa posljednjim događajima u Mađarskoj i Egiptu, nagla
sivši ulogu naše zemlje u vođenju politike mirne koeg
zistencije, značajne uspjehe naših pripadnika JNA u ok
viru vojske OUN-a u Egiptu, a u drugom dijelu referata 
iznjeto je organizaciono stanje društva. Tokom godine 
održano je 7 sjednica upravnog odbora i 5 sastanaka sa 
članstvom. Povećan je broj članova. Rad se odvija pu
tem komisija od kojih naročito uspješno radila nastavna 
i sportska. Tokom godine održana su dva tečaja za upra
vljanje motornim vozilima sa 76 polaznika, od kojih je 
položilo ispite 48, palo 9, a na popravak upućeno 19 
polaznika što u postotku iznosi, da je 64 % s uspjehom 
završilo tečajeve. Mora se uzeti u obzir, da je nastava 
vršena na starim i lošim vozilima, te je samo velikim i 
nesebičnim zalaganje« nastavnog osoblja, postignut ova
ko vrijedan uspjeh. Nije onda slučajno da je i na skup
štini nekoliko puta naglašena velika zasluga druga Ma
rijana Vukovića, za rad nastavne komisije. No i sportska 
komisija imala je lijepih rezultata u radu. Nabavljen je 
sporstki motor, koji je predan na čuvanje drugu Zdenku 
Fleiss, kod kog je održan u najvećem redu, te je na 
svim sudjelujućim trkama, požnjeo lijepe uspjehe. Zdenko 
Fleiss, nastupio je na moto-trkama u Kutini, Dugom selu» 
Brezicama, Samoboru, Bregani i Sljemenu i svuda osvo
jio prvo mjesto. Na alpskom reli-u na Rovtarici, stigao 
je na cilj 14., od 140 vozača, ali kao prvi trkač iz NRH 
iza stranaca. Organizirana je bila i moto- trka u Samo
boru i jedna «cjenska vožnja, te dva društvena izleta. 
Nakon podnesenih izvještaja predstavnik AMS Hrvatske, 
drug Milosevic čestitao je društvu na postignutom us

pjehu, naglasivši veliku ulogu Moto društava u našem 
socijalističkom razvoju u podizanju životnog standarda, 
kao i u pomoći koju Auto-moto društva pružaju našoj 
Armiji u osposobljavanju mladih kadrova. Za ovakav rad 
društvo može uvijek računati na punu podršku i pomoć 
od svojih viših foruma. Na prijedlog druga Šimunića, 
društvo će pružiti pomoć Auto mehaničkoj školi u ospo
sobljavanju učenika te škole za šofere, a u zajednici sa 
Narodnim sveučilištem u Samoboru održavat će se za 
građanstvo i za škole razna predavanja o saobraćajnim 
propisima, kako bi se i u tom pomoglo našem stanovni
štvu i smanjio inače velik broj saobraćajnih nesreća, 
uslijed nepoznavanja propisa i saobraćajnih znakova. 
Nakon što je bila završena diskusija izvršeno je biranje 
novog odbora 1 oformljene su komisije:nastavna, sport
ska, privredna i propagandna. Nadamo se, da će društvo 
i ove godine unatoć mnogih poteškoća postići još veće 
rezultate, no bilo bi potrebno, da se rad što više popu
larizira putem naše štampe i tako upozna građanstvo s 
radom i uspjesima našeg Auto-moto društva u Samoboru. 

OSNOVANO UDRUŽENJE PROFESIONALNIH 
VOZAČA MOTORNIH VOZILA 

25. veljače održana je osnivačka skupština U-
druženja profesionalnih vozača motornih vozila u 
prostorijama Automehaničke škole u Samoboru. — 
Skupštini je prisustvovao predsjednik Sindikata sa
obraćajnih radnika NRH drug Oslaković, koji je pri
sutnima rastumačio pravila Udruženja šofera i vo
zala tramvaja. — Nakon diskusije izabran je Ini
cijativni odbor od 10 članova, koji je zatražio od 
Republičkog udruženja dozvolu za osnivanje podru
žnice u Samoboru. 

Gymnaestrada 
Za ovu veliku priredbu u Zagrebu se vrše o-

bimni pripremni radovi. Nije mala stvar organizira
ti tako veliku sportsku smdtru, koja će se istovre
meno održavati gotovo na svim većim sportskim 
terenima glavnog grada Hrvatske. Svi tereni bit će 
posebno uređeni za tu svrhu. — Već sada su izvr
šeni svi radovi da se tako velikom broju učesnika 
osigura smještaj i prehrana. Funkcioneri Međuna
rodne gimnastičke organizacije odali su priznanje or
ganizacionom komitetu za sve ono što je dosad u-
činio za održavanje Gymnaestrade. 

Članovi organizacije »Partizan«, koji će na ovoj 
velikoj sportskoj priredbi predstavljati našu zemlju 
već su započeli s uvježbavanjem programa. 

Druga Gymnaestrada bit će velika smotra fizič
ke kulture, a poslužit će i zbližavanju mladih ljudi 
iz svih krajeva svijeta. S toga, iako će se u 1957. 
godini u našoj zemlji održati niz velikih sportskih 
takmičenja kao »Torfaa di Italia«, svjetsko prven)-
stvo u malom rukometu za žene, ipak druga Gy
mnaestrada zbog svoga karaktera zaslužuje naziv 
najveće sportsko priredbe godine. I. Maleš 

SKUPŠTINA PLIVAČKOG KLUBA »SAMOBOR« 
17. veljače održana je u Narodnom domu godi

šnja skupština PK »Samobor«. Simpatična, je i po
hvalna pojava, što je među prisutnima bilo najvi
še pionira i pionirki. — Izvještaj o uspjesima, po-
teškoćajmia i neuspjesima, što su se pojavili u 1955. 
i 1956. godini podnijela je drugarica Mira Kova
či ček. — Nekoliko zanimljivih prijedloga, primjeda
ba) i objašnjenja izmjijeto je u diskusiji, koja se raz-
vilai nakon izvještaja. 

Bilo je govora o financijskim teškoćama, potre
bi uže suradnje sa PK »Mladost« i »Naprijed«, o 
zimskom treningu, upotrebi bazena »Fotokemike« 
preko ljeta i t. d. 

Od strane svih prisutnih, a naročito predstavni
ka Savjeta za prosvjetu i kulturu Samobora, drugo
va Ivana Šporera, Jovioe Gvozdenovića te predstav
nika PS Hrvatske druga Križića istaknuto je, da 
je najveći uspjeh Plivačkog kluba u tome, što je 
uspio okupiti veliki broj pionira, koji u gradu sa 
3 plivačka bazena uz stručan i savjestan nadzor 
mogu postići velike uspjehe, daleko veće od onih 
ekromnih, početnih iz 1955. i 1956. godine. 

Nakon izbora novog Upravnog odbora izvršena 
je podjela diploma i pohvala članovima Plivačkog 
kluba, koji su se istakli zalaganjem i samoprijego
rom u radu tokom 1955. i 1956. godine. ZG 

Isto tako potrebno je napomenuti, da je stre
ljačka družina »Bratstvo« Bregana za ovo takmiče
nje angažirala 5 zračnih pušaka i poklonila oko 
300 kom meta, što je u mnogome pomoglo uspjehu 
za izvršeno gađanje. 

Pomoć, koju je pružila streljačka družina sva
kako je za pohvalu te bi se tim primjerom treba
la povesti i ostala društva. LS 

SUSRET DTO „PARTIZAN" 
SAMOBOR - BREGANA 

U nedjelju 24. veljače održan je prijateljski su
sret između DTO »Partizan« Samobor—Bregana u 
kuglanju i stolnom tenisu. Obadvije sekcije »Par
tizana« izgubile su s razlikom od 25 čunjeva u 
kuglanju, a u stolnom tenisu I. momčad s 5:1 i 
II. s 5:2 u korist Bregane. 

Bregana se istakla svojom jakom sekcijom stol
nog tenisa, koja ima velike kvalitete pa čak i uslo-
ve, da se takmiči u državnom prvenstvu, stoga ni
je nikakvo čudo, da je DTO »Partizan« iz Samo
bora izgubio s takvim protivnikom. — Momčadi su 
nastupile u slijedećem sastavu: stolni tenis I. e-
kipa: Radoš, Matijević i Anić, II. ekipa: Butković, 
Pista i Đurić. 

Bregana je nastupila u sastavu: I. ekipa: Kranjc, 
Meštrović i Petrekovdć, II. ekipa: Folnović. Dubić 
i Kranjčić. 

U toj lijepoj igri, ekipe Bregane istakli su se 
svi igrači, a naročito Kranjc, dok su od Samobora 
zadovoljili donekle Matijević i Butković. 

Takmičenje se završilo na lijepoj sportskoj i 
drugarskoj osnovi. CI 

Lopta je krenula . . . 

Omladinci 
su upsješno gađali 

24. II. o. g. omladinci odreda pređvojničke o-
buke breganske čete izvršili su gađanja zračnom 
puškoim i tu pokazali vrlo dobre rezultate. Najbo
lje su se istakli drugovi iz Bregane koji su po
stigli u troistavu (stojeći, klečeći i ležeći), po 10 
metaka. - - Rezultati su slijedeći: 

245 kruga 
239 kruga 
201 kruga 
199 kruga 
199 kruga 
176 kruga 

Gađanje se odvijalo pod vrlo pogodnim uslo-
<™na jer su pored komandira vodova i komandira 
Ćete gađanju prisustvovali i predstavnici Streljačkog 
društva »Bratstvo« iz Bregane, koji su omladincima 
pružili vrlo korisnu pomoć u gađanju. 

1. Oštrić Majko 
2. Gošljević Nikola 
3. Guteša Ilija 
4. Krištofić Miroslav 
5. Jager Bozo 
6. Keser Dušan 

Već odavno prekinuta je zimska sezona miro
vanja, i nogometaši .Samobor-a" marljivo se pripre
maju za predstojeći proljetni dio prvenstva Zagre
bačke lige. Brojnoj nogometnoj publici u Samoboru 
bilo je potrebno i prikazati nešto od tog napornog 
rada za koji se i nije puno znalo, jer je rađeno tiho 
i mirno. Prvenstvo se upravo bliži atomskom brzi
nom i 17. III. doći će za koji dan. Važni su svi 
bodovi, a narečito oni, koji se steknu doma, jer naj
važniji i najjači protivnici dolaze u Samobor. 

Prva utakmica igra se protiv NK „Trnje" u 
Samoboru. 0 startu će mnogo ovisiti, Na jesen bit 
će već drugi sistem takmičenja i može se dogoditi, 
da naš klub padne u niži razred takmičenja ili, ako 
će biti i malo sportske sreće, možda čemo već na 
jesen gledati zaista lijepe i interesantne kvalitetne 
nogometne utakmice. Ovisi to mnogo o igračima, 
zapravo i samo o njima, o njihovom zalaganju u 
igri, o požrtvovnosti, borbenosti, drugarstvu i njiho
voj ljubavi za klub i Samobor. 

U protekle dvije nedjelje odigrane su i trening 
utakmice. Susret s N. K. „Jedinstvo* završila je 
zaista prijateljski 6 : 6. Bila je to samo mala »pro-

Obavijest iz NK „Samobor" 
Obavještavaju se svi članovi kluba aktivni i 

podupirajući da će se od 1. III. biti uvedene član
ske legitimacije uz koje će se redovno moći napla
ćivati godišnja članarina. Mole se svi članovi da u 
što kraćem roku uplate članarinu. Z. T. 

ba*. Druga utakmica odigrana je protiv N. K. „Pa-
pirničara*, a završila je rezultatom 7 : 1 za »Samo
bor*. No iako je rezultat nešto velik i to je bila 
prijateljska utakmica. Vidjelo se da još dosta manjka 
igračima, da bi mogli u prvenstvo ući „fit*. Nadamo 
se, da će se do prvenstva poboljšati. 

ZanimljiuDsfi 
Kante za smeće 

od plastičnog materijala 
U Kanadi je počela proivodnja kanti za smeče na

činjenih od plastičnog materijala čiju je pojavu stanov
ništvo mnogih gradova radosno pozdravilo, i to iz više 
razloga. Prije svega, iznošenje i pražnjenje tih kanta 
obavlja se bez ikakve buke, čime se građanima omogu
ćava nesmetan noćni odmor. Zatim one ne smetaju, lako 
se čiste i ne kvare se od udara. 

Stakleni telefonski stubo vi 
Djetlići, žune i mravi termiti predstavljaju 

pravu napast za telefonske stubove. Zbog toga su u 
nekim zemljama drveni telefonski stubovi počelr da za
mjenjuju stubove izrađene od naročite mase u kojoj 
preovlađuje stakleno vlakno. „Stakleni" stubovi imaju 
veliko preimućstvo nad običnim: površina im je glatka, 
pa na njima djetlići i vjeverice ne mogu da se drže upr-
kos oštrim kandžama, u njima nema pukotina u kojima 
bi voda mogla da se zamrzne i izazove pucanje stuba 
(što se kod drvenih stubova zimi često događa), zna
tno su lakši, tako da je jedan stub dug 12 metara lako 
mogu da ponesn svega dva čovjeka. Mada za tada 
skuplji od drvenih, stakleni stupovi su ekonomičniji i 
duže traju, jer su otporni prema vlazi, kako onoj iz zra
ka tako i vlazi iz zemlje. 
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Na seminaru u Bistri 
Osobito .sam se razveselila, kad su ine moji 

nastavnici, a i školski drugovi izabrali, da idem na 
seminar u Bistru. Nestrpljivo sam očekivala dan, 
kada ću poći na seminar, da S3 upoznam a drugof 
vima iz drugih škola. 

Kad sam došla u Bistru zajedno s drugovima 
iz naših susjednih škola, dočekala na? je uprava 
doma sa svojim medicinskim sestrama i liječnicil-
ma, ikoji su nam kasnije na seminaru održavali pre
davanja. Srdačno su (nas primiti i ,sa svakim se pri
sebno pozdravili. 

Drugi dan počeli smo s rad oni. Dr. Novak dr
žala nam je predavanje o održavanju čistoće, pri
stojnom ponašanju — tako da dom iza nas 400 
polaznika seminara, ostane čist i sjajan, kako smo 
ga našli. — Najviše mi se usjeklo u pamet, a i 
ostalim mojim drugovima i đrugaricama, red i či
stoća kao i prekrasno cvijeće na terasama, pa nam 
nije mnogo trebalo govoriti o održavanju reia i či
stoće, jer naim je jedina želja bila, da iza nas o-
stane sve tako krasno, kao što smo' i mi našli iza 
onih drugova, koji su tu prije nas bili. 

Zatim smo slušali predavanja o higijeni, prvoj 
pomoći, o osnivanju Crvenog križa, o međunarodnim 
vezama i pomoći koju daje Crveni križ. — Mno
go toga što smo na seminaru naučili, čuli smo i 
u našim školama od naših učitelja i nastavnika, 
ali nisam tako dobro pamtila kao na predavanjima 
ovoga seminara. 

Osjećam da mi je puna glava znanja a sirce 
želje, da sve ono što sam tamo naučila i vidjela, 
pTenesem među svojte drugove i drugarice, i da se 
međusobno pomažemo. 

Još samo želim naglasiti, da je ovaj seminar 
imao posebnu moć na odgoj djece, i svako dijete 
može biii sretno, da može doći u njega. 

Milica Peirkić, V. traz. Nar. osmogcd. škole 
Sv. Nedjelja 

Wo/, a ma ika 

Samo je moja mati 
Za moju zaslužna sreću. 
Sve njene [misli i želje 
Kroz život moj se kreću. 

Koliko je samo probdila noći 
U strahu za život moj. 
Maka* time izlagala zdravlje 
I život svoj. 

Sve moje želje ispunjavala je mati 
Nikad ne osjetih bijede. 
Ona me školuje i hrani, 
Da me, na životni put svede. 

Tko će, ako ne majka 
U ovom širokom svijetu, 
Tko će osjetiti za me 
Za moje želje, boli i sjetu. 

Zato ću majčicu svoju 
Cijenit ja dobro znati, 
I bit će mi uvijek najdraža 
Jedina moja mati. 

Anuška Nakić, VII. b. 

Pi ismo 
Draga drugarice! 
Pozdravi moje kolegice, 
Nek se sjete šumicie 
Gdje smo birali ružice. 

Još se sjetite majčica 
Kako su nam vikale: 

»Pazite se kćeirkice 
Da kud ne zalutate«! 
Kada smo se rast a j ale 
Sve smo gofrko zaplakale. 

Pavica Šabarić, uč. V. raz. Nar. osmogod. škole 
Sv. Nedjelja 

c M A L I O G L A S N I K . ) 
»KOMUNALAC« KOMUNALNO PODUZEĆE 

<S 
PRODAJU SE DUBOKA DJEČJA KOLICA vrlo do

bro usčuvana uz cijenu od 8 000 dinara. — Upi
tati u upravi »Samoborskih nina«. 

KRASNA GRADILIŠTA na početku Stiažničke uli
ce (iza nove gimnazije) prodaju se ili u jednom 
komadu 2 207 čhv. ili u odgovarajućim parcela
ma. —' Upitati u upravi »Samobo:skih novina« ili 
kod Dragutina Špulera, Perkovčeva 20. Samobor. 

TRAŽIM NAUČNIKA za s'aklobrusački zanat. — U 
obzir dolaze sa svršenom osmoljetkom. — Upi
tati: Samobor, Obrtnička 3. 

PRODAJE SE ORANICA u povišini od 1.210 čhv. 
u Samoboru, početak ceste prema Sv. Nedjelji. 

« v / Upitati: Dragutin Fresl, is o'ar, Samobor, S'arograd-
ska ulica 40. 

PRODAJU SE DUBOKA DJEČJA KOLTC\ u vrlo do
brom stanju. Uz kolica dajem i poplun, prevla
ku i madrac. — Upita'i u uredn'štvu l s ' a 

PRODAJE SE KUCA sa pre"o Ji/3 rali uncsnog 
voćnjaka na glavnoj cesti u Velikoj Rakovici- — 
Upitati: ReiizeT, Zagreb, Medulićeva 10, od 15 
sati dalje. 

PRODAJE SE KUCA sa dvije sobe, kuhinje i nus
prostorija te dvorište, Ha.mor br. 2 — Pobliže 
upute interesenti mogu dobiti kod Franje Bišća-
na, pekara Samobor, Hamor br. 5. 

STAMBENA ZAJEDNICA U KALTNOVICI 

rasprsuje 

I. pismeno nadmetanje 
za izvedbu građevins" ih radova na 3 jednokatna 
stambena objekta: vanjsko žhukmje i popravak fa
sade, ukupno oko 1.503 m2. 

Nadmetanje će se održati dana 16. III. 1957. 
u 11 sati u Upravi Serum zavadi u Ka'inov'ci. 

Sve informacije se daju na gonjoj adresi. 

SAMOBOR 

raspisuje 

Javno usmeno nadmetanje 
za sječu, izradu i izvoz ogrijevnog drva u predje
lu Palačnik i Tepec u količini od-300 m3. 

Uslovi se mogu saznati svaki dan od 7—12 
sati u kancelariji poduzeća »Komunalac«. 

Licitacija će se održati dne 9. ožujka 1957. 
u kancelariji poduzeća »Komunalac« u 10 sati. 

Uprava 

Iz matičnog ureda Buđinjak 
ROĐENI: 

Colarić Janko, sin Janka i Mare, 2. I. — Golubić 
Ankica, kći Janka i Zla'e, 1. I. — Ivanušević Da
nica, kći Peüra i Marte, 7. I. — Kovačević Zdenka, 
kći Željka i Ane, 15. I. — Gvozdanović Dušan, 
sin Petra i Mare, 20. I. — Juratovac Tomo, sin 
Tome i Ane, 16. I. — Gvozdanović Marica, kći To
me i Ba;rioe, 21. I. — Gvozdanović Mara, kći Jan
ka i Ane, 28. II. — Kekić Nikola, sin Petra iMa-
re, 8. II. 

SKLOPILI BRAK: 

Šobatović Tomo i Pavkovtić Mara, 11. I. — Dura-
šin Miloš i Gvozdanović Pava, 11. I. — Gvozda
nović Janko i Sidć Danica, 12. 1. — Kraić Petar 
i Gvozdanović Aniica, 26. I. — Golubić Milan i Vu-
ković Manija, 26. I. — Kordić Petar i Vukčević 
Zora,' 26. I. 

UMRLI: 

Dejanović M;ra, stara 37 god. 10. 1. 

Iz matičnog ureda Samobor 
ROĐENI: 

Tanković Žtefica, kći Stjepana i Anice, 6. II. — 
Pavlin Fanika, kćti Franje i Evice, 5. II. — Luk-
šić Barica, kći Jure i Amalije, 3. II. — Novoselič 
Biserka, kći Jure i Anđele. 2. II. — Zlodi Ivan, 
sin Stjepana i Jasne, 31. I. — Geršić Nevio, ski 
Enia i Ljubice, 31. I. — Fabek Zdravkö, sin Stje
pana i Nade, 30. I. — Fabek Zdravko, sin Stje
pana i Nađe, 30. I. — Franeković Katarina, kći 
Janka i Elizabete, 30. I. — Glavić Verica, kći Dra
gutina i Baiilice, 30. I. — Domović Vesna, kći Bo-
židara i Danice, 29. I. — Penić Josip, sin Josipa 
i Dragice, 27. I. — Mavračić Darko, sin Josipa i 
Ljubice, 24. I. — Tandarić Katarina, kći Tome i 
Barice, 8. II. — Rubinlić Zderiko, sin Stjepana i 
Barice, 6. II. — Guliš Mirko, sin Vladimira i Mil-
ke, 10. II. — Mirosavac Dušan, sin Janka i Ma
rije, 10. II. — Lindlć Anđela, kći Roka i Anđele, 
11. II. — Groirn Željko, sin Franje i Barice, 10. 
II. — Terihaj Nevenka, kći Franje i Ljubice, 10. 
II. — Bišćan Veljko, sin Stjepana i Barice, 10. 
II. — Šolčić Đurđa, kći Vinka i Marije, 10. II. 
—* Puhalo Stjepan, sin Janka i Dragice, 9. II. — 
Žingoir Stefanija, kći Ivana i Barioe, 9. II. — Pa-
šaira Zlatiko, sin Branka i Jelice, 7. II. — Hor-
va.t Bozo, sin Ivana i Vere, 6. II. — Kižlin Dra-
gica, kći Stjepana i Dragice, 18. II. — Lenard Dra
gutin, sin Ignaca i Marije, 14. II. — Vraneković 
Josip, sin Alojza, i Terezije, 13. II. — Kolman Bran
ko, sin Vida i Barice, 14. II. — Cesir Zvonko, 
sin Halila i Anice, 20. II. — Stanić Snježana, kći 
Vladimira i Ivanke, 20. II. — Stanić Željko, sin 
Mije i Vlinee, 19. II. — Pohanić Dragica, kći Bran
ka i Dragice, 18. II. — Oslaković Ana, kći Alojza 
i Anastazije, 18. II. — Rizović Julijana, kći Ivana -i 
Katarine, 16. II. — Jaklenec Tomo, sin Stjepana 
i Vere, 16. II. — Požgaj- Marijan, sin Slavka i 
Ane, 16. II. — Horvatić Ružica, kći Vinka i Mil-
ke, 14. II. — štengl Vlasta, kći Zvonka i Anice, 
18. II. — Katušić Đurđa, kći Fabijana i Anasta
zije, 17. II. 

SKLOPILI BRAK: 

Blažević Stjepan, radnik i Husta Marija, kućanica, 
I. II. — Kopinc Nikola, zfidair i Vrančić Božica, ku
ćanica, 2. II. — Prosoli Ignac, staklaT i Fresl Ka
tarina, radnica, 2. II. — Zrinjan Franjo, radnik i 
Obranio Marija, kućanica, 8. II. — Obranić Josip, 
»ađnik i Zrinjan Anica, kućanica, 8. II. — Tanda
rić Ivan, parketar i Kupres Anastazija, »radnica, 8. 
II. — Šančić Imbro, mesar i Horvat Marija, kućani
ca, 8. II. — Zaić Ivan, radnik i Bencalić' Tere-
zija, radnica, 8. II. — Hersa Nikola, zemljoradnik 
i Lukšić Danica, kućanica, 8. II. — Lehpamer Fra
njo1, iradnik i Ba&iić Marija, kućanica, 8. II. — Štengl 
Franjo, zemljoradnik i Pihler Štefica, zemljoradnica, 
8. II. — Vraneković Petar, zemljoradnik i Čitarović 
Barica, kućanica, 8. II. — Majcenović Milan, rad
nik i FaMn Anica, kućanica, 15. II. — Mišić Jo
sip, zemljoradnik i Kalingar Anica, zemljoradnica, 
1.5. II. — Cvetković Josip, električar i Geušić Ba
rica, radnica, 15. II. — Tandarić Antun, zemljorad
nik i Tandaiiić Katica, kućanica 15. II. — Kupres 
Milan, iradnik i Kupres Anica, kućanica, 15. II. — 
ZganjefT Vid, radnik i Trkeš Julijana, domaćica, 15. 
II. —' Devunić Mirko, poljođjelac i Franceković Te-
rezija, kućanica, 15. II. — Skacan Josip, poljođjelac 
i Rubindć Ružica, kućanica, 22. II. — Lehpamer 
Stjepan, poljođjelac i Petrić Katica, kućanica,, 22. 
II. — Rubinić Josip, radnik i Radovanić Dragica, 
kućanica, 22. II. — Draclin Stjepan, zemljoradnik, 
i Dumić Barica, kućanica, 22. II. — Kolman Ivan, 
zemljoradnik i Močan Fanika, radnica, 22. II. — 
Beljafc Ivan, zemljoradnik i Rizović Ana, kućanica, 
22. II. — Kuhar Josip, zemljoradnik i Stupar Ana
stazija, domaćica, 22. II. — Radek Ivan, zemljo
radnik! i Horvat Barlica, kućanica, 22. II. — Ruklić 
Josip, radnik i Kupres Anica, kućanica, 22. II. — 
Kupres Ivan, zemljoradnik i Stupar Julika, radnica, 
22. II. — Somek Milivoj, trakt oris t i Vitko Ivka, 
kućanica, 24. II. 

UMRLI: 

Tandarić Ivka, kućanica, stara 76 god., 4. II. — 
Dragoša Amalija, kućanica, stara 76 god., 5. II. — 
Bezjak Alojz, posjednik, star 80 gođ., 9. II. — 
Štengl Dragica, kućanica, stara 58 god., 11. II. — 
Belak Julijana, kućanica, stara 33 god., 12. II. — 
Pavlin Josip, zemljoradnik, star 81 god., 15. II. -— 
Obraz Anastazija, kućanica, stara 84 god., 18. H-


